
6/2010.sz. Készült:  2 példányban
……. Példány

Mérk Nagyközség Képviselő-testületének 2010. június 17-én 1400 órai kezdettel megtartott ülésének

a.) jegyzőkönyve
b.) 51-53/2010.(VI.17.) kt. határozata

Napirend:

1.) Tájékoztató a TÁMOP 3.1.4 pályázat végrehajtásának megvalósítása, jelenlegi és várható további 
feladatok, valamint a német nemzetiségi oktatás  2010 szeptemberi beindításával kapcsolatos 
intézkedésekről.

2.) Nyári karbantartási munkák.
3.) Mérk Nagyközség Német Kisebbségi Önkormányzat emléktábla elhelyezési kérelme
        az elhurcolt  „ Málenkij” robotosok emlékére a települési önkormányzat  tulajdonát 
        képező Mérk, Béke utca 1 szám alatti épület falára.

Mérk, 2010. június 18.

Kárpáti István
polgármester
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Készült:  Mérk  Nagyközség Képviselő-testületének 2010. június 17-én 1400 órai kezdettel megtartott ülésén

Az ülés helye:  Községháza  Mérk

Jelen vannak:  Kárpáti István polgármester
Balogh László, Haga  Dezső, Kaluha János, Müller Istvánné, Szabó Konrád Sándor,
Szimuly Gábor, Szücs Sándor  képviselők
Török László jegyző 

 Jávori Tihamér CKÖ elnöke
Horváth Csaba ÁMK igazgatója

Kárpáti István polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés határozatképes , mivel 8 fő 
jelen van.

Javaslatot tesz az alábbi napirend megtárgyalására és jegyzőkönyv hitelesítőnek javasolja Müller Istvánné és 
Szabó Konrád Sándor képviselőket.

1.)  Tájékoztató a TÁMOP 3.1.4 pályázat végrehajtásának megvalósítása, jelenlegi és várható további feladatok, 
      valamint a német nemzetiségi oktatás  2010 szeptemberi beindításával kapcsolatos intézkedésekről.
2.)  Nyári karbantartási munkák.
3.)  Mérk Nagyközség Német Kisebbségi Önkormányzat emléktábla elhelyezési kérelme  az elhurcolt  
      „ Málenkij” robotosok emlékére a települési önkormányzat  tulajdonát  képező Mérk, Béke utca 1 szám alatti 
       épület falára.

Ezt követően a képviselő-testület  8 szavazattal, ellenszavazat nélkül a javasolt napirend megtárgyalását és 
jegyzőkönyv hitelesítőnek  Müller Istvánné és Szabó Konrád Sándor képviselőket elfogadta.

Tárgy  /  1.tsp./    Tájékoztató a TÁMOP 3.1.4 pályázat végrehajtásának megvalósítása, jelenlegi és 
              várható további feladatok, valamint a német nemzetiségi oktatás  2010 szeptemberi 

beindításával kapcsolatos intézkedésekről.

Az előterjesztés szószerinti szövege csatolva a jegyzőkönyvhöz.

Szabó Konrád Sándor képviselő kérdezi, hogy ez az a cég aki már korábban dolgozott nekünk ? Sikertelenség 
esetén  fizet az önkormányzat ?

Török László jegyző elmondja, hogy úgy volt az egyezség, hogy csak nyertes pályázatot fizetünk, és csak ebben 
az esetben kötünk szerződést a pályázatíróval a komplett bonyolításra. 
Ha a pályázat befejeződik , megtörtént az elszámolás  akkor kapunk vissza minden iratot a pályázatot bonyolító 
Kft-től. Jelen pillanatban  az  első  elszámolásra  közel 12 millió forint lett beküldve a Támogatáskezelőnek.
Amivel még most nem kell foglalkozni az a pályázatban lévő bér. Sajnálatos módon elszámolták a költségeket, 
így az érintett pedagógusokkal a megbízási szerződéseket  felül kell vizsgálni, mivel a megbízási szerződéseknél 
túlfizetések történtek. A bonyolító Kft  az igazgató úr esetében rosszul járt el, vele nem megbízási szerződést 
kellett volna kötni, hanem munkaszerződést, a tanárokkal kötött szerződés jó, viszont nem helyesen lett 
megállapítva a megbízási díj. Ugyanez vonatkozik az igazgató úr esetére is, vele a megbízási szerződést ki kell 
javítani munkaszerződésre és javítani szükséges a  részére járó díjazást is.  Az elmondottakban nincs 
szándékosság, a pályázatíró tévedett és ezt kell helyre tenni a támogatást kezelő felé.
Összességében a pályázaton  54 millió forintot nyert az ÁMK   (  2009 június 1-jétől  2010. augusztus 31-ig ) .
Ebből  19 millió forint előleget kaptunk , amiből jelenleg elszámolás alatt közel  12 millió, míg a fennmaradt 
különbözet elszámolásra előkészítve. 

Horváth Csaba igazgató elmondja, hogy sajnos ez egy nagyon zavaros ügy. Nem látja át tisztán. Elmondja, hogy 
több esetben kezdeményezte a pályázatíró felé , hogy adjon tájékoztatást , de nincs ember  aki elénk állna és 
elmondaná pontosan ,  hogy mi hogy van. Állandóan változik a helyzet. Elmondja, hogy március hónapban  volt 
kincstári ellenőrzés, azonban a bonyolító Kft részéről  nem volt itt senki. Ezt nehezményezi. Elmondja, hogy 
szépen hangzik, hogy   54 milliót nyert az ÁMK de ha megnézzük, hogy konkrétan mi marad az intézményeknél, 
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az nagyon kevés.  Főleg a továbbképzést végző szervezetek járnak jól , mert a TÁMOP-nak a lényege a 
pedagógusok átképzésével felelni meg az új oktatási kihívásoknak.
Szeretné felhívni a figyelmet a nyertes TIOP pályázatra. Biztosítani kell minden tanteremben  az internetes 
hozzáférést. A jelenlegi nagyon lassú és nincs minden tanteremben.
Szeptembertől beindul a német nemzetiségi oktatás.  Az alapító okiratban ez benne van. A beiratkozás ennek 
megfelelően történt, az oktatáshoz  szakos tanár biztosított.

Müller Istvánné elmondja, hogy ennél a TÁMOP-os a pályázatnál az önkormányzat  pályázott , az iskola 
dolgozik, a KFT bonyolít.  Nem érzi a személyi felelősséget, hogy ki miért felel.

Török László elmondja, hogy az iskolának az igazgatója a projekt menedzser, a KFT-től a pályázatíró jár ki, mi 
az önkormányzat részéről magát a pályázat tartalmát nem vizsgáljuk, mi csak a pénzügyi utalásokat végezzük .

Müller Istvánné kérdezi, hogy ki a pénzügyes .

Török László  elmondja, hogy a KFT-nek van saját pénzügyese, de mi vele kapcsolatban nem  állunk. Mi a 
pályázatba nem látunk bele  teljes mértékben, mivel a pályázatírásnál sem vettünk részt, mindennémű adatot az 
iskola adott meg. Az iskolának kell ismerni a belső mozgásteret.

Horváth Csaba igazgató javasolja, hogy a jövőben gondolkozzunk el, mi a járható út. A költségvetés elfogadott 
számait át kell nézni.  Elmondja továbbá  hogy ez a pályázat  2 iskolát, két óvodát érint ( Mérk, Vállaj ) ezek 
nem egyformák, más létszám, más óradíj különbségek vannak , és utólag kell  kijavítani , kozmetikázni.
Elmondja   még, hogy a pályázat beadása előtt a Suliszerviz Kft ( Debrecen ) állította be az adatokat, az iskola 
részéről nem volt beleszólásunk.. A legközelebbi pályázatírásnál most már van tapasztalatunk, amit a jövőre 
nézve lehet hasznosítani.

Horváth Csaba elmondja, hogy decemberben a költségvetés okán fel kellett utazni Budapestre. Akkor már észre 
kellett volna venni a hibákat.  Ha ezt komolyan veszik, normális esetben előbb a képzés, utána a munka. Nekünk 
kell oda állni a szülők elé és megmagyarázni, miért van A és B  hét, ilyen meg olyan óra.

Török László jegyző elmondja, hogy a pénzügyet helyre kell tennünk, az iskolának pedig a továbbképzést végig 
vinni, augusztus 31-ig becsületesen elszámolva.

Kárpáti István polgármester elmondja, hogy az  54 milliót az intézmények együtt nyerték, hogy ez mennyire 
hasznos a pedagógusnak, az egy dolog., majd a jövő megválaszolja. Minden tanteremben be lesz hálózatra 
szerelve az internet.

Szabó Konrád Sándor kérdezi, hogy miért nem ruter ?

Müller Istvánné elmondja hogy ez a hálózat  100 laptophoz , plusz a számítógépekhez kell. Lehet, hogy nem 
egyszerre lesz használva, de az interaktív táblákhoz mindenképpen kell.

Szabó Konrád Sándor véleménye szerint nem nőttünk mi még fel az interaktív táblákhoz.

Müller Istvánné elmondja, hogy augusztus 31-ig kell  felhasználni a pályázaton nyert összeget.  Az utolsó 
lehívás összegét nekünk kell előbb megelőlegezni.

Török László jegyző elmondja, hogy ez valóban így van , ezért arra kell törekedni  , hogy a legkisebb lehívható 
rész maradjon (  a pályázat 10 %-a ) .

Müller Istvánné elmondja, hogy ez  6-8 milliós  nagyságrendű lehet, amit mi előlegezünk meg és utólag fog a 
pályázatkezelő önkormányzatunk részére megadni. 

Szabó Konrád Sándor az üléstermet elhagyta.

Kaluha János elmondja, hogy a pedagógusok nagyon  sokat dolgoznak a TÁMOP-pal.

Kárpáti István polgármester elmondja, hogy minden új  nehézséget, feszültséget okoz. Jó dolog ha már érti és 
tudja a gyerek , akkor látni az eredményt.
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Müller Istvánné elmondja, hogy a remény élteti a pedagógust.  Nehéz úgy tanítani, hogy évközben jön meg a 
tankönyv. Tanítás innovácó, bízunk benne, hogy a gyerek ebből profitál, mert együtt lesz sikerélményünk.

Horváth Csaba  elmondja, hogy ezt a pályázatot  pedagógus körben  sokan bírálják. Véleménye , hogy ezekkel a 
módszerekkel  sem lesz jobb  a gyerek .  Ami perpillanat pozitívum az, hogy az iskola felszerelése, így a bútorzat 
is korszerűsödött, azonban az oktatásban ezt nem érzi..

Szabó Konrád Sándor visszajött az ülésterembe.

Ezt követően a képviselő-testület  8 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozta : 

Mérk nagyközség Képviselő-testületének

51/2010./VI.17./ kt. határozata

Tájékoztató a TÁMOP 3.1.4 pályázat végrehajtásának megvalósítása, jelenlegi és várható további 
feladatok, valamint a német nemzetiségi oktatás  2010 szeptemberi beindításával kapcsolatos 
intézkedésekről.

A Képviselő-testület !

Tájékoztató a TÁMOP 3.1.4 pályázat végrehajtásának megvalósítása, jelenlegi és várható további 
feladatok, valamint a német nemzetiségi oktatás  2010 szeptemberi beindításával kapcsolatos 
intézkedésekről szóló tájékoztatást elfogadja, tudomásul veszi.

Tárgy /  2. tsp./   Nyári karbantartási munkák.

Kárpáti István polgármester ismerteti az intézményvezetők  írásos igényét a nyári karbantartási munkálatokra.

Müller Istvánné elmondja, hogy a táblákra nem elég a festés, nagyon rosszak a táblák.  Almával kenegetik a 
táblát, hogy lehessen rá írni. 

 Kárpáti István polgármester elmondja, hogy a szennyvízrendszert már nem lehet karbantartani, ki kell cserélni. 
Sajnos a gyerekek nem úgy használják a WC-t ahogy kellene.  A meszeléseknél átnéznénk mi a fontos. 

Horváth Csaba igazgató elmondja, hogy a nyári karbantartásnál át kell nézni a  tantermeket, hogy melyikkel mit 
kell csinálni, kit kell szakemberrel javíttatni.  Ezzel függ össze, hogy mikor a kérelem megérkezett a nyári 
karbantartási munkálatok elvégzéséről,  akkor ő kifüggesztette a kérelmet és várta a javaslatokat, de ez csak a 
tábla festésére érkezett.

Kaluha János elmondja a konyhával kapcsolatosan, hogy gépkocsi vigye át az ebédet a konyháról, mert nagyon 
balesetveszélyes.

Szücs Sándor kérdezi, hogy az osztályok állandóan egy tanteremben vannak  ?  Elmondja, hogy vannak iskolák, 
ahol a gyerekek szülei meszelnek a nyári szünetben.

Kárpáti István polgármester elmondja, hogy van mit csinálni, lehet , hogy nem is érünk a végére. Konyha 
felújítás, meszelés. A mini labornál  a szennyvíz aknához  van bevezetve az ereszcsatorna.

Szücs Sándor képviselő kérdezi hogy nincs olyan ügyes kezű  közmunkás akit be lehetne hozni ezekhez a 
karbantartási munkákhoz ?

Kárpáti István polgármester elmondja, hogy nem tudunk például festőt behozni, nagyon gyenge a szint a
közmunkások terén.

Ezt követően a képviselő-testület  8 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül az alábbi határozatot hozta :
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Mérk Nagyközség Képviselő-testületének

52/2010./VI.17./ kt. határozata

A nyári karbantartási munkálatokról.

A Képviselő-testület ! 

Felhatalmazza a a Polgármester urat, hogy  a nyári karbantartási munkálatokat szervezze meg, azt
végeztesse el szükség szerint a célszerű takarékosság figyelembevétele mellett.

Határidő:  augusztus 31.

Tárgy /   3. tsp. /    Mérk Nagyközség Német Kisebbségi Önkormányzat emléktábla elhelyezési kérelme
  az elhurcolt  „ Málenkij” robotosok emlékére a települési önkormányzat  tulajdonát 
képező Mérk, Béke utca 1 szám alatti épület falára.

A NKÖ írásos kérelme csatolva a jegyzőkönyvhöz.

Török László jegyző ismerteti a kérelmet. 

Szücs Sándor elmondja, hogy neki volt vitája ezzel az emléktáblával kapcsolatosan . Több szép hely van a 
faluban , ahol ezt el lehetne helyeztetni.

Szabó Konrád Sándor elmondja, hogy neki is szóltak, hogy ne engedje a volt református iskola falára 
elhelyeztetni az emléktáblát.  Nem mindenki egyformán emlékszik, sokan állítják azt, hogy csak egy részét 
gyűjtötték ide a „  málenkij „ robotosoknak . Többen úgy emlékeznek, hogy a jelenlegi szociális otthon területére 
vitték az összegyűjtött embereket. 

Szimuly Gábor  képviselő elmondja, hogy ő  is érdeklődött, és úgy tudja, hogy   aznap este vitték őket a 
laktanyába, és onnan később tovább.

Kárpáti István polgármester elmondja, hogy a ma is élő nagybátyja , mint résztvevő és túlélője ennek a 
szörnyűségnek biztosan tudja, hogy először a református iskolába gyűjtötték be az embereket , majd onnan vittek 
át  mindenkit a laktanyába a jelenlegi szociális otthonhoz.  Majd onnan rejtve vitték ki az embereket 
Nagykárolyba. 

Szabó Konrád Sándor szerint többen úgy értékelik, hogy a református egyház meg van bélyegezve.

Szücs Sándor elmondja, hogy az NKÖ egyik tagja azt mondta, hogy legyen is bűntudatuk a reformátusoknak.

Török László jegyző elmondja, hogy ezen  már nem kell rágódni, ez a falura nézve is sértés, az emléktáblát el 
kell helyezni a volt református iskola falán, nem kell felülni minden szóbeszédnek. 

Szabó Konrád Sándor elhagyta az üléstermet.

Müller Istvánné elmondja, hogy az előterjesztőtől elvárta volna, hogy itt legyen.

Balogh László elmondja, hogy a NKÖ elnöke itt szeretett volna lenni ezen az ülésen, de most is az emléktábla 
miatt van távol , pénzt  próbál szerezni más  szervezetektől is. 

Szabó Konrád Sándor képviselő visszatért az ülésterembe.

Rövid beszélgetést követően a képviselő-testület  6 igen szavazattal, 1 nem szavazattal és 1 tartózkodással az 
alábbi határozatot hozta :
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Mérk Nagyközség Képviselő-testületének

53/2010.(VI.17.) kt. határozata

  Mérk Nagyközség Német Kisebbségi Önkormányzat emléktábla elhelyezési kérelme
  az elhurcolt  „ Málenkij” robotosok emlékére a települési önkormányzat  tulajdonát 
képező Mérk, Béke utca 1 szám alatti épület falára.

A Képviselő-testület !

Hozzájárul ahhoz, hogy Mérk Nagyközség Német Kisebbségi Önkormányzat az elhurcolt
„ Málenkij” robotosok emlékére emléktáblát helyezzen el a települési önkormányzat tulajdonát képező
Mérk, Béke utca 1 szám alatti ingatlan falára  mintegy  6 m2 felületen. 

A tárgysorozati pontok megtárgyalását követően  Kárpáti István polgármester ismertette Erni János Mérk, 
Hunyadi utca 52 szám alatti lakos megkeresését a Hunyadi utcán a csatorna lefolyásával kapcsolatosan. 
Nevezett kifogásolja, hogy a mellette lévő Önért Közért bolt a bolt előtt teret annak idején lebitumenozta , ezzel 
a vízelvezető árkot megszüntette.  Kéri, hogy intézkedjen az önkormányzat, hogy a vízelvezetés legyen 
megoldva. 

Kárpáti István polgármester elmondja, hogy ő felajánlotta, hogy egy kapubejáró szélességben az önkormányzat 
biztosítja a vízelvezető csövet, felbontva a burkolatot , földbe elhelyezve, a  többi szükséges csövet vegye meg a 
bolt tulajdonosa.  

Balogh László képviselő elmondja, hogy amikor ő bitumenezte a kapubejáróját ő tett le csövet.

Szabó Konrád Sándor elmondja, hogy meg kell egyezni. Ugyanakkor elmondja, hogy  ő az  Erni Jánosék előtti 
árokban még nem látott vizet. 

Müller Istvánné elmondja, hogy meg kell egyezni, és békésen meg kell oldani ezt a problémát.

Ezt követően a képviselő-testület  határozathozatal mellőzésével úgy döntött, hogy a vízelvezetés megoldásához 
segítséget ad , megnyugtató módon rendezve ezt a problémát.

Müller Istvánné arról érdeklődött, hogy a konyha, hogy vészelte át a június 14-15-ei áramszünetet. Az elmúlt 
üléseken már többször szó volt az aggregátorról, hogy venni kellene. 

Kárpáti István elmondja, hogy valóban szükséges egy aggregátor , hogy az ilyen esetekben hatékony 
intézkedéseket tudjunk tenni a konyha érdekében .

Kárpáti István polgármester ismerteti, hogy az elmúlt ülésen felvetődött az önkormányzat egyik nem használt 
traktorjának értékesítési ügye. Elmondja , a helyi lakosságnak felajánlotta  800.000.- Ft + Áfa összegért a traktort 
megvételre, de érdemleges választ még nem kapott. Áron alul pedig ne értékesítsük ezt a traktort.

Szabó Konrád Sándor  és Balogh László képviselők  kérdezik, hogy szúnyogirtás lesz e ?

Haga Dezső elmondja, hogy úgy hallotta Tiborszálláson  a lakosság részére  300 Ft-os  áron  portánként  motoros 
permetezővel csinál ilyet az önkormányzat.
 
Kárpáti István polgármester reagált, hogy ez szóbeszéd, a mérki önkormányzat nevében ő ilyet bevállalni nem 
mer, mert azt csak arra jogosultak végezhetnek ilyen jellegű munkát. A másik probléma az állandó esőzések 
miatt hatásos szúnyog irtást nem lehet végezni, vagy csak nagyon drágán.

Müller Istvánné elmondja, hogy csak abban az esetben kellene fizetni, ha az hatásos.

Balogh László képviselő kéri a Polgármester urat, hogy a kis folyóhoz  fürdeni tilos táblát helyeztessen el , mert 
többször látta, hogy ott gyerekek fürödnek.
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Kárpáti István elmondja, hogy szólunk a Vizügynek tegye ki a táblát, mivel a kisfolyó nem az önkormányzaté.

Müller Istvánné képviselő  kéri a Polgármester urat, hogy az utak kátyúzására intézkedjen.

Kárpáti István  az elhangzottakat összefoglalja azzal, hogy a fürdeni tilos tábla és a kátyúzások érdekében a 
szükséges intézkedést megteszi.  

Szücs Sándor  képviselő elmondja, hogy fekvenyomó bajnokság lesz  július 3-4-én.  Kéri az önkormányzat 
transporterjét, hogy el tudjanak menni, ők megtérítik az üzemanyagot és kifizetik a sofőrt.

A képviselő-testület határozathozatal mellőzésével a KINIZSI Se részére gépjárművet biztosít.

Miután több hozzászólás, vélemény nem hangzott el, Kárpáti István polgármester megköszönve a megjelenést, 
az ülést  1615 órakor bezárta.

k.m.f.

Kárpáti István Török László
Polgármester    jegyző

Müller Istvánné Szabó Konrád Sándor
Jkv. hitelesítő jkv. hitelesítő
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